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Protokół Nr XVIII 

z XVIII sesji Rady Gminy Wąwolnica 

z dnia 29 września 2020 r. 

 

XVIII sesja odbyła się  w dniu 29 września 2020 r. w Urzędzie Gminy Wąwolnica. 

Obrady rozpoczęto o godz. 9:10, a zakończono o godz. 11:57 tego samego dnia. 

1. Otwarcie Sesji. 

Przewodnicząca powitała zebranych, następnie poinformowała, że sesja jest nagrywana. 

Nagranie zostanie udostępnione w BIP i na stronie Gminy Wąwolnica. 

Przewodnicząca otworzyła XVIII sesję Rady Gminy. 

W oparciu o listę obecności Przewodnicząca stwierdziła, że na sali obecnych jest 10 z 15 

radnych, co stanowi wymagane kworum do podejmowania uchwał. Radni potwierdzili 

kworum za pomocą tabletów. 

Obecni: 

1. Adam Bieniek 

2. Aleksandra Bukała 

3. Maciej Grusiewicz 

4. Dariusz Guzek 

5. Dorota Kolibska dołączyła w trakcie obrad. 

6. Jadwiga Kołodyńska 

7. Paulina Marczak 

8. Bartłomiej Rukasz 

9. Katarzyna Skoczek 

10. Tadeusz Szyszka 

11. Elżbieta Tomaszewska 

12. Marcin Turek 

13. Ewa Wierzbicka 

14. Rafał Woś 

15. Ewa Żybura 

Przewodnicząca stwierdziła, że sesja została zwołana prawidłowo. 

Radna D. Kolibska opuściła obrady, następnie dołączyła w trakcie. 

 

2. Przyjęcie porządku obrad XVIII sesji Rady Gminy Wąwolnica. 

 

Przewodnicząca odczytała proponowany porządek obrad, następnie zwróciła się z pytaniem 

do zebranych o propozycje zmian.  

Głos zabrał Wójt Gminy, - Marcin Łaguna, który zwrócił się z wnioskiem o wprowadzenie 

dodatkowego punktu odnośnie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Wąwolnica na 2020 rok. 

Inne propozycje zmian nie wpłynęły. Przewodnicząca poddała wniosek Wójta pod 

głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: 

Wniosek formalny Wójta o wprowadzenie dodatkowego punktu: Uchwały w sprawie zmian  

w budżecie Gminy Wąwolnica na 2020 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wniosek został przyjęty. 

Przewodnicząca odczytała proponowany porządek obrad z uwzględnieniem zmiany, który 

poddała pod głosowanie. 

Proponowany porządek sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad  XVIII  sesji  Rady Gminy Wąwolnica. 

3. Wystąpienia gości. 

4. Przyjęcie protokołu z XVII  sesji  Rady Gminy Wąwolnica. 

5. Sprawozdanie z prac wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Podjęcie uchwały  w sprawie ustalenia dopłat dla taryfowych grup odbiorców usług 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków z terenu 

gminy Wąwolnica. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wąwolnica na 2020 r. 

8. Interpelacje i zapytania radnych składane na piśmie. 

9. Wolne wnioski, pytania i informacje . 

10. Zamknięcie sesji. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad XVIII sesji Rady Gminy Wąwolnica.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Jadwiga Kołodyńska, Paulina Marczak, Bartłomiej 

Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Ewa Wierzbicka, Rafał Woś, Ewa Żybura 

NIEOBECNI (5) 

Adam Bieniek, Aleksandra Bukała, Dorota Kolibska, Katarzyna Skoczek, Marcin Turek 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad XVIII sesji został przyjęty.  

 

Ad 3. Wystąpienia gości. 

 

Przewodnicząca oddała głos Panu Zbigniewowi Pacholikowi Prezesowi Lokalnej Grupy 

Działania „Zielony Pierścień”./10:27/ 

Prezes na wstępie  podziękował za zaproszenie, omówił czym zajmuje się  LGD, jakie 

zadania realizują, w jaki sposób są wspierane inicjatywy lokalne realizowane na terenie 

Gminy Wąwolnica. Ponadto omówił projekty jakimi zajmowało się LGD oraz ich 

finansowanie. Wspomniał również o produktach lokalnych i organizowanych w Kazimierzu 



Protokół Nr  XVIII z XVIII sesji Rady Gminy z dnia 27 wześnia 2020 r.  Strona 3 z 7 
 

Dolnym i Nałęczowie Festiwalach Produktów Lokalnych, które cieszą się dużym 

zainteresowaniem wśród turystów. 

Prezes przedstawił sprawozdanie Zarządu z działalności LGD w ubiegłym roku oraz z 

realizacji Lokalnej Strategii Rozwoju 2016 -2020. 

Sprawozdania stanowią załącznik do protokołu. 

Ponadto Prezes zachęcał do udziału  spotkaniach , konsultacjach organizowanych przez LGD. 

 

Następnie głos zabrała Radna E. Tomaszewska,/47:04/ która potwierdziła jak ważna jest 

działalność  LGD. Stowarzyszenie, w którym działa bardzo dużo zawdzięcza LGD.  Radna 

złożyła podziękowania na ręce Prezesa również dla pracowników LGD. Zaczynali od baraku, 

boksów garażowych przez10 lat realizując wiele projektów wiele  osiągnęli i to dzięki 

środkom zdobytym w projektach, które były organizowane przez LGD. 

Wójt  podziękował Prezesowi za obecność na dzisiejszej sesji i  przedstawienie Radnym 

zakresu działań jakim zajmuje się LGD. 

Prezes zwrócił się do Wójta i Rady aby w przyszłorocznym budżecie uwzględnić pewną 

niewielką pulę pieniędzy na modernizację szlaków turystycznych, które przez lata ulegają 

degradacji. 

Wójt dodał, Gmina Wąwolnica realizuje dużo inwestycji przy wsparciu unijnym, ale przy 

wsparciu Zielonego Pierścienia również takie działania podejmujemy. Wójt podkreślił, że ten 

wkład własny jest wiele bardziej korzystny z tych dofinansowań, jakie są w Lokalnej Grupie 

Działania. Korzystniej jest, kiedy podmioty lokalne, stowarzyszenia występują o te środki. 

Wójt podał przykłady pozyskania środków przez Stowarzyszenie w Celejowie, które siędzięki  

temu  rozwija, innym przykładem jest budowa Placu Zabaw w Karmanowicach. W tym roku 

budowa boiska treningowego przy Klubie sportowym WAWEL. Gmina ma również udział  

w tych zadaniach, mamy możliwość udzielenia pożyczki na to zadanie, bowiem na początku 

musi podmiot wykonać zadanie we własnym zakresie, później występuje o refundację.  

Z informacji przekazanych Wójtowi boisko zostało wykonane, my oczekujemy na zwrot  

kosztów. 

To pokazuje dobrą współpracę pomiędzy podmiotami a gminą Wójt podziękował  

za pomoc, która jest zarówno ze strony Prezesa jak również pracowników.  Wójt zachęcał  

do współpracy z LGD ponieważ jest to organizacja godna zaufania i polecenia. 

W odniesieniu do szlaków turystycznych Gmina ma w planie realizacje modernizacji szlaków 

turystycznych ponieważ faktycznie się degradują./58:11/ 

 

Ad.4. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Gminy Wąwolnica. 

 

Przewodnicząca poinformowała, że do dnia dzisiejszego nie wpłynęły uwagi do protokołu. 

Przewodnicząca spytała, czy radni wnoszą uwagi. Wobec braku uwag przewodnicząca 

przeprowadziła głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Gminy Wąwolnica. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina Marczak, 

Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Ewa Wierzbicka, Rafał Woś, 

Ewa Żybura 
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NIEOBECNI (4) 

Adam Bieniek, Aleksandra Bukała, Katarzyna Skoczek, Marcin Turek 

 

Protokół z XVII sesji została podjęta. 

 

Ad. 5. Sprawozdanie z prac wójta w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodnicząca oddała głos Wójtowi, który przedstawił sprawozdanie z pracy w okresie 

międzysesyjnym./1:00/ 

O godz.. 10:34 Przewodniczaca zarządziła przerwę w obradach. 

O godz. 10:46 Przewodniczaca wznowiła obrady XVIII sesji Rady Gminy Wąwolnica. 

Poprosiła o potwierdzenie kworum. Na sali obecnych 11 radnych. 

 

Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłat dla taryfowych grup odbiorców usług 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków z terenu gminy 

Wąwolnica. 

 

Projekt uchwałę Radni otrzymali na tablety, był opiniowany przez Komisję Budżetu /…/ oraz 

Komisję Spraw Społecznych /…/. Przewodnicząca poprosiła Przewodniczącą wspólnych 

obrad o opinię Komisji wraz z wypracowanymi stawkami dopłat do wody i ścieków. 

Radna D. Kolibska przekazała, że podczas wspólnego posiedzenia zostały wypracowane 

stawki,  

1.Stawka dopłat dla Grupy 1 - wszystkich odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia  

w wodę z terenu gminy Wąwolnica w wysokości 0,50 zł brutto za każdy 1 m³ wody. 

2. Stawka dopłat dla Grupy 1 - wszystkich odbiorców usług zbiorowego odprowadzania 

ścieków z terenu gminy Wąwolnica w wysokości 2,29 zł brutto za każdy 1 m³ ścieków. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję w tym punkcie. 

Głos zabrał Wójt Gminy,/1:43/który przypomniał o obowiąujących obecnie stawkach dopłat 

do wody i ścieków  oraz  zaproponował stawki przedstawione na komisji, które zostały 

zaproponowane po dokładnej analizie, stawki dopłat niższe 0,25zł. groszy do wody i 1,15 

za ścieki. 

Wójt uzasadnił proponowane stawki tym, że w zakresie gospodarki Wodno – ściekowej od 

początku zależało na tym, żeby ten stan instacji, infrastruktury technicznej zdecydowanie 

poprawić, bowiem przez wiele lat użytkowania w sposób naturalny zniszczyło jakość 

urządzeń, mowa o oczyszczalni ścieków, o nitkach przesyłowych, ujeciach wody  

i  pompowniach, które są umieszczonene na terenie naszej gminy. Modernizując te obiekty 

niezbędne są inwestycje, które wiążą się z tym, że gmina musi po uzyskaniu dofinansowania 

zabezpieczyć pewne kwoty w budzecie , na te zadania gmina pozyskała duże dofinansowania  

niemal  6 mln zł ale duża część budżetu zadania pochodzi  z budżetu gminy. Wójt podkreślił, 

że te wydatki bardzo mocno nadszarpują buudżet Gminy, nadszarpują bieżące możliwości . 

Odnoszącc się do stawek dopłat do wody i ścieków również ma to ogromne  znaczenie.  

W skali roku te dopłaty 0,50 zł do wody i 2,29 do ścieków to jet kworta niemal 150 tys. zł. 

Przy propozycji przedstwionej przez Wójta, ten koszt byłby o połowę niższy, ok. 70 tys.,  

są to stanowi realne środki, które możnaby wykorzystać, chociażby na kolejne zadania,  

o które proszą zarówno radni jak i mieszkańcy. Obecnie odbywają się zebrania sołeckie po to, 

żeby zaplanować działania i inwestycje na każdym z sołectw i tych potrzeb jest bardzo dużo. 
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Propozycja obniżenia dopłat, czyli nadal dokładamy ale w niższym wymiarze jest 

podyktowana tym, że Wójt ma świadomość, co nas czeka i w jakim momencie jesteśmy jeżeli 

chodzi o budżet. Pandemia wpływa na wiele obszarów życia, ma również wpływ na nasz 

budżet. Stąd prośba Wójta, żeby rozważyć niższą stawkę dopłaty do wody i ścieków.  

Ma to bezpośredni związek z naszymi możliwościami. 

Pani Przewodnicząca przypomniała, że na komisji zostały wypracowane propozycje stawek, 

były głosowane również stawki Pana Wójta, Pani Radnej Tomaszewskiej i Radnego Szyszki. 

Wójt zwrócił uwagę, że swoim głosem chciał  pokazać swoją odpowiedzialność, poprosił, 

żeby wziąć pod uwagę jego stawki. 

Wójt wnioskował, żeby jeszcze raz jego stawki głosować na sesji. 

Z uwagi na problemy techniczne Przewodnicząca o godz. 11.00 zarządziła przerwę  

w obradach. 

O godz. 11: 34 wznowiono obrady po przerwie.Kworum zachowane. 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie stawek finalnie zaproponowanych przez Wójta 

0,30 zł do wody i 1,20 zł do ścieków.  

 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek w sprawie ustalenia dopłat dla taryfowych grup odbiorców  i usług zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków z terenu gminy Wąwolnica - 

Stawki wypracowane przez Wójta Gminy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wniosek Wójta nie otrzymał wymaganej wiekszości głosów, wobec tego został odrzucony. 

 

W związku z powyższym stawki wypracowane na wspólnym posiedzeniu komisji zostały 

wprowdzone do uchwały 0,5 zł. do wody, 2,29 zł. do ścieków. 

Przewodnicąca odczytała projekt uchwały z uwzględnieniem powyższych stawek, nastepnie 

przewprowadziła głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłat dla taryfowych grup odbiorców usług 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków z terenu gminy 

Wąwolnica.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała Nr XVIII/122/20 w sprawie ustalenia dopłat dla 

taryfowych grup odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków z terenu gminy Wąwolnica została podjęta.  

 

Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wąwolnica na 2020 rok. 

 

Projekt uchwały został przekazany Radnym. 

Przewodniczaca oddała głos Pani Skarbnik, która szczegółowo omówiła zmiany w budżecie 

przedstawione w projekcie uchwały. Głównie zostały one wprowadzone w związku z tym,  

że wpływały wnioski sołeckie  o zmianę w funduszu,  ponadto załącznik nr 5 - dotacja 15 tys. 
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była wprowadzona, obecnie zmiana działu – Komenda Powiatowa w Puławach, 20 tys. 

dotacja dla OSP W Karmanowicach na zakup samochodu, o 10 tys. pomniejszyli fundusz 

sołecki i 10 tys. dokłada straż. Załącznik Nr 6 przesuwamy – doposażenie sali ślubów 20 tys. 

doposażenie pomieszczeń w UG 38 tys. przesuwamy na ten sam dział poprawa efektywności 

energetycznej budynku Urzędu Gminy Wąwolnica. Wszystko na środki własne. 

Załacznik Nr 2 –zawiera wszystkie omówione zmiany. 

 

Pani Skarbnik poinformowała Radę również o tym, że rezerwa zostaje zmniejszona o 100 tys 

zł. -  20 tys. na dotacje na zakup samochodu do Karmanowic natomiast 80 tys. dokładamy  

do odpadów. Na ostatniej sesji dołożyliśmy 100 tys. nie wystarczy to na opłacenie faktur za 

odpady do końca roku. W tym roku, po tych zmianach  dołożymy już 180 tys.  i nie można 

zapewnić, że ta kwota wystarczy do końca roku,  po dochodach mamy 600 i po wydatkach 

było 600  tak był uchwalony budżet taraz po zmianach  780 tys. Ponieważ dużo wiecej 

kosztuje nas wywóz nieczystości w tym roku. 

Radna E. Wierzbicka pytała z czego wynika ten wzrost. Kwota po przetargu jest stała. 

Skarbnik wyjaśniła, że zależy to od ilości śmieci.  

Radna pytała, czy ktoś się zajmuje sprawdzaniem tonażu w urzędzie, czy to jest deklarowana 

ilość przez odbiorcę?   

Wójt wyjaśnił, że zwyczajowo jest deklarowane, te samochody są monitorowane, mają 

kamery. 

Radna zapytała, czy dostęp do monitoringu ma tylko przedsiebiorca omówiła również jak 

wygląda sytuacja w prowadzonej przez nią firmie 

Skoro jest taki wzrost, to trzeba sprawdzać. 

W odpowiedzi  wyjaśniono, że przetarg jest ustawiony na zakładaną ilość  śmieci, natomiast 

musimy odebrać tyle ile jest.  

Wójt dodał, że otrzymujemy dokumenty, ile tych śmieci zostało odebranych, ilość śmieci się 

zmienia się. Zmieniają się przepisy i nieraz musimy 2 razy w miesiącu odbierać  

i to też się odbija na kosztach. Podano przykąłd gdzie jedna faktura opiewa na 40 kilka tys. 

a druga np. na 70 tys.wynika to to również z ilości przejazdów, jakie są odgórnie narzucone. 

Po pierwsze ilość przejazdów i ilośc śmieci jakie są zbierane od mnieszkańców. 

 

Radna E. Wierzbicka zadała pytanie odnośnie funduszu sołeckiego za 2020 r, w jakim 

stopniu został zrealizowany? 

Skarbnik odpowiedziała, że jeszcze nie jest zrealizowany, realizacja na poziomie 50 – 60 %. 

Do końca października można dokonywać zmian w funduszu sołeckim. 

Wobec braku dodatkowych pytań, Przewodniczaća zamknęła dyskusję i przystąpiła  

do odczytania uchwały, a nastepnie przeprowadziła głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wąwolnica na 2020 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Maciej Grusiewicz, Dariusz Guzek, Dorota Kolibska, Jadwiga Kołodyńska, Paulina Marczak, 

Bartłomiej Rukasz, Tadeusz Szyszka, Elżbieta Tomaszewska, Ewa Wierzbicka, Rafał Woś, 

Ewa Żybura 

NIEOBECNI (4) 

Adam Bieniek, Aleksandra Bukała, Katarzyna Skoczek, Marcin Turek 
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Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałą Nr XVIII/123/20 w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Wąwolnica na 2020 rok została podjęta. 

 

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych składane na piśmie. 

 

Przewodnicząca poinformowała, że do dnia dzisiejszego interpelacje i zapytania składane  

na piśmie nie wpłynęły. 

 

Ad. 9. Wolne wnioski, pytania i informacje . 

 

Radna E. Wierzbicka zadała pytanie odnośnie terminu przetargu na odpady na przyszły rok. 

 

Sekretarz wyjaśnił, że procedura przetargowa jeżeli chodzi o odbiór nieczystości stałych 

rozpocznie się w miesiącu październiku, żeby w listopadzie wiedzieć  ile będziemy płacić  

za wywóz nieczystości, konseekwencjęą tego będzie wyliczenie stawki na poszczególne 

osoby. 

Radna E. Tomaszewska pytała, czy została przeprowadzona analiza odnośnie ilości 

mieszkańców, żeby można na mieszkańca podzielić. 

Sekretarz udzielił odpowiedzi, że jeżeli chodzi o ilość osób zamieszkałych   

w poszczególnych gospodarstwach, to odbywa się w tej chwili, pomagają w tym sołtysi. 

Do końca miesiąca powinniśmy otrzymać informację i pracownicy będą to weryfikować. 

Jesteśmy na to przygotowani. To się odbywa w tej chwili. 

Przewodnicząca odczytała pismo  Zarzadu Spółki dla zagospodarowania Wspólnoty 

gruntowej w miejscowości Wąwolnica i Zarzeka w sprawie udzielenia pożyczki zwrotnej  

w kwocie 11 tys. zł. na pokrycie zobowiązań zaciągniętych przez poprzedni Zarząd.  

Tematem zajmiemy się na następnej sesji. Wójt udzieli odpowiedzi wnioskującym. 

 

Ad. 10. Zamknięcie sesji. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca o godz.11. 57 zamknęła obrady XVIII sesji 

Rady Gminy Wąwolnica. 

Pełna wersja sesji dostępna jest na stronie internetowej Gminy Wawolnica w zakładce - Rada 

Gminy, Sesje Rady Gminy on-line, oraz w BIP w zakładce Rada Gminy. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

 

 

…………………………………    …………………………………. 

  Protokolant            Przewodnicząca Rady Gminy 

 

 


